
SALFÖLD  KÖZSÉG  ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 
8256 Salföld, Kossuth u. 27. 

Ikt.szám:  S- 4-81 /2011.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült:  Salföld  Önkormányzat Képviselő-testületének 2011. augusztus 17.- i  közmeghallgatásán      a 
salföldi faluház  hivatali helyiségében. 

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv polgármester
                        Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

           Somogyi Márk képviselő 
 

Meghívottak:  Soltész Attila  címzetes főjegyző  
Csik Tímea  jegyzőkönyvvez. 
Badacsonytomaji Rendőrőrs részéről:  Horváth József rendőrőrsparancsnok és 
Ruzsa Zoltán  rendőrfőtörzs őrmester.
 

A lakosság részéről  23 fő. 
         

Fábián Gusztáv  polgármester :  Tisztelettel köszönti a megjelenteket. 
Megállapítja, hogy az 3 tagú képviselő-testületből 3 fő jelen van, így az ülés határozatképes. 
A közmeghallgatást   9.00  órakor megnyitja. 
 

Ismerteti a  napirendjét: 

1. Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről.
2. Települési Szennyvízkezelési Program végső,  elfogadott változatáról tájékoztató 
3. Beszámoló a helyi adók felhasználásáról
4. Tájékoztató  a települési környezetvédelemről
5. Közérdekű kérdések és javaslatok

Fábián  Gusztáv   polgármester  Javasolja,  hogy  az  előbbiekben  ismertetett  napirendi  pontok  tárgyalását  a 
képviselő-testület fogadja el. Kéri, hogy szavazzon  a napirend elfogadásával kapcsolatban. 

Salföld  Község  Önkormányzat   Képviselő-testülete   3  igen  szavazattal,  ellenszavazat  és  tartózkodás nélkül  
meghozta az alábbi 

98/2011. (VIII. 17. )  Kt.  határozat

Salföld    Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2011.  augusztus  17.  -i   közmeghallgatásának 
napirendjét elfogadja az alábbiak szerint:

1. Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről.
2. Települési Szennyvízkezelési Program végső,  elfogadott változatáról tájékoztató 
3. Beszámoló a helyi adók felhasználásáról.

4. Tájékoztató  a települési környezetvédelemről
5. Közérdekű kérdések és javaslatok

Felelős: Fábián Gusztáv  polgármester 
Határidő: azonnal. 
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1.     Közrendvédelmi beszámoló a település közbiztonságának helyzetéről  

Horváth József rendőrőrsparancsnok  Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a rendőrség állománya nyáron nagyobb 
létszámú és a környéken magasabb erőt tudnak biztosítani a közbiztonság érdekében. A  rendőrség 
technikai felszereltségével kapcsolatban elmondja, hogy azt még fejleszteni szeretnék. 

Az idegenforgalmi szezonban maximálisan jelen tudnak lenni a településen. 
Elmondja, hogy a bűnözői szokások is változtak, de az emberek szokásai is, mivel  a gépkocsikban hagyják az 
értékeiket,  ami  a  bünőzőket  a  gépkocsik  feltörésére  vonzza,  ezért  a  gépkocsi  tulajdonosoknak  semmilyen 
értéktárgyat nem kell az autóban hagyni. 
Az adatgyűjtésnek és a szolgáltatásnak köszönhetően most már kevesebb ilyen bűncselekmény történik. 
A  rendőrség  különböző  fórumokon  keresztül  folyamatosan  tájékoztatja  a  lakosságot  arról,  hogy  milyen  
bűnelkövetési formák vannak. 
Salföld községről nem tud rosszat mondani, tavalyi évben három személy elleni bűncselekmény történt.
Sajnos a begyűrözött gazdasági válság emeli a bűncselekmények számát is. 
A rendőri intézkedések általában a pénztelenség és a családi problémák miatt következnek be. 
Megállapítható, hogy Salföld közbiztonsági jó ami a rendőrségnek és az ábrahámhegyi polgárőr egyesületnek is 
köszönhető, akik folyamatosan a településen járőrszolgálatot látnak el, további a havi eligazításokon eszmecserét  
folytatnak, kicserélik az átadható információkat és tapasztalatokat.  A bűnmegelőzés tekintetében úgy véli,  hogy  
jól teljesítették a feladatokat. 

S  imon Mihály     Javasolja 40 km-es sebességkorlátozó tábla és fekvőrendőr elhelyezését a községben. 

Horváth József rendőrőrsparancsnok
A közútkezelő  részéről  már  voltak  próbálkozások a fekvőrendőr készítésével  kapcsolatban,  ez meglehetősen 
drága megoldás. A közlekedőknek a sebességhatárokat be kell tartani. 

Fábián  Gusztáv  polgármester   Egy  magánfelajánlás  alapján  kapott  az  önkormányzat  pénzt  és  felhívták  a 
közútkezelőt, hogy forgalomlassítót szeretnének, ki is jött a szakember és mondta neki, hogy nem fekvőrendőrt  
szeretnének hanem pattogós előjelzőt.  Elmondta,  hogy azzal  rengeteg baj  van,  éjszaka is pattog és ilyen kis 
településen ha rámegy az autó fel lehet ébredni. Javasolta, hogy lassító sávokat festenek fel, ami most látszódik  
is a Kossuth utca elején. A 30 km-es sebességkorlátozó tábla mindig is volt,  csak most rakták ki.  A sebesség 
betartása nem valósul meg. 
A megállni tilos táblánál is sokszor tapasztalják nyáron, hogy megállnak az autóval. 
A közlekedési renddel kapcsolatban van-e bírságolási módszer? 

Horváth József   rendőrőrsparancsnok    A megállni tilos tábla miatt rengeteg bírságolásra kerül sor, de az a 
legszomorúbb  az  egészben,  hogy  ezt  egy  idegesebb  embernek  nem  lehet  megmagyarázni,  mindenki 
rosszul  lesz,  ha a bolt  ajtóban nem tud megállni.  Ha van  ilyen  azt  jelezzék  feléjük  és intézkednek az 
ügyben. 
 
Fábián Gusztáv polgármester  Megköszöni Horváth József rendőrőrsparancsnoknak a tájékoztatóját. 

2. Települési Szennyvízkezelési Program végső,  elfogadott változatáról tájékoztató   

Fábián Gusztáv polgármester   Salföld Község Önkormányzata  Balaton Fejlesztési Tanács által meghirdetett „ A 
Balatoni  Kistelepülések  Szennyvízkezelési  Programja  keretében  az  új  építéshez  kapcsolódó  egyedi 
szennyvízkezelő berendezések létesítése tervezésének és kivitelezésének támogatása” című pályázati felhíváson 
elindult megkeresve a lakosságot 26 db egyedi szennyvíztisztító kisberendezés létesítésére nyújtott be pályázatot.
A pályázat  részeként a községnek el kellett  készíteni  a Települési  szennyvízkezelési  programot,  melyet  2011. 
májusa  13.-i  rendkívüli  nyilvános  képviselő-testületi  ülésen  elfogadott  69/2011(V.13.)  számú  határozatával,  
valamint  a 70/2011 (V.13.) számú határozatával  döntött arról, hogy  felkéri  a Praxis Kft-t /székhely:  Budapest, 
Timur u. 46./ ,hogy a Közép-dunántúli Környezetvédelmi,  Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőség javaslatai  
alapján egészítse ki Salföld Települési Szennyvízkezelési Programját.
A  kiegészített  programot  a  cég  elkészítette  mely  megküldésre  került  a  Közép-dunántúli  Környezetvédelmi,  
Természetvédelmi  és  Vízügyi  Felügyelőség  és  a  Veszprém  Megyei  Kormányhivatal  Népegészségügyi 
Szakigazgatási  Szerv   Balatonfüredi,  Balatonalmádi,  Tapolcai,  Sümegi  Kistérségi  Népegészségügyi  Intézete 
részére szakvélemény megadása céljából.

Települési szennyvízkezelési programot felrakták a táblára bárki megtekintheti és az interneten is. 
Ez  a  program  minden önkormányzat  részére  szükséges,  attól  függetlenül,  hogy  bármilyen  szennyvízkezelési  
programot  megvalósít.  Salföld  tekintetében a  legkímélőbb  változat  az  egyedi  szennyvízkezelő  berendezések 
létesítése. 
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Simonné  Vitányi  Mónika   A  Salföldi   Víziközmű  Társulat  nevében  nehezményezi,  hogy  a  közmeghallgatás 
hétköznap  reggeli  órára  került  meghirdetésre.  Az   egyedi  szennyvízkezelő  berendezéssel  kapcsolatban 
mindenkinek a véleményét ki kellett volna kérni.  
Települési szennyvízkezelési programmal kapcsolatban hozzáfűzi, hogy tudják, hogy a Kecskés Gábor a Praxis 
Kft.  vezetője  és  aki  egyben a Káli-medence társaságban is  lát  el  funkciót  ő volt  a tervező,  ő készítette  az  
önkormányzat megbízásából a tervet. 
A  csatornázás  lehetősége  meg  van  a  településen  tisztítómű  létesítésével.  Az  önkormányzat  hozott  egy 
határozatot, hogy a településen belül tisztítóművet nem enged. 

Raffay Béla  Az önkormányzat által beadott pályázat hamis adatokat tartalmaz. 

Simonné Vitányi Mónika  Mivel számára ezen időpont nem megfelelő ezért kéri jegyzőkönyvben rögzíteni, hogy 
elhagyja  a helyiséget.  Továbbá elhagyja  a helyiséget Raffay Béla,  Hess Szilvia,  Lőrincz Nóra és 
Lőrincz Judit valamint Koncz Mária. 

Simon Mihály  Véleménye szerint a települési szennyvízkezelési program elfogadása előtt kellett volna falugyűlést 
összehívni, az egyedi szennyvíztisztító kiépítése nem megoldás a községben. 

Fábián Gusztáv polgármester    A közmeghallgatás időpontja valóban hétköznap, ő ebben nem látja problémát, 
akik itt vannak ők évek óta minden időpontban jelen  vannak. Aki el akar jönni az el tud jönni. 
Az  időponttal  kapcsolatban  elmondja,  hogy  az  előzőekben is   mindig  délelőtt  volt,  előfordult,  hogy  délutáni  
időpontban, de a polgármester hívja össze az ülést és az ő joga megállapítani. Az SZMSZ nem szabályozza, hogy 
milyen napon legyen az ülés. 

Simon Mihály  A korábbi ciklusban többször volt Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester asszonyhoz igazítva az ülés 
időpontja,  ez a mai  közmeghallgatás  szándékosan került  erre  az időpontra.  A  jegyző  úr  véleményét  kéri  a 
közmeghallgatás időpontjával kapcsolatban. 

Soltész Attila  címzetes  főjegyző   Az önkormányzati  törvény előírja,  hogy évente egy közmeghallgatás tartása 
kötelező,  az időpont meghatározását semmilyen törvény nem írja elő, tehát tartható délelőtt és délután is. 

Fábián   Gusztáv polgármester    Elhangzott a Kecskés Gábor neve, ő a  Káli-medencei társaság tagja, szakember. 
Bárkit megkérhettek volna a programra, de az önkormányzat anyagi helyzetét figyelembe kellett venni. 
A  Települési szennyvízkezelési  program elkészítése  egy millió  forintba került  volna.  Olyan szakembert kellett 
megbízni, akinek jogosultsága volt ennek elkészítésére. 
Települési szennyvízkezelési program nem foglalkozik a csatornázással, mivel  a jogszabály szerint a mai napig 
nem lehetne rákötni az ábrahámhegyire.  Jelenleg a programban két lehetséges alternatíva  van, ez a meglévő 
szennyvízteleppel  csatolva.  Egyébként  a  programot  lehet  változtatni,  majd  megkérjük  a  Kecskés  urat,  hogy 
változtasson, akkor újabb módosításokat el lehet fogadni. Lényeg volt, hogy leírja a lehetőségeket. 

Raffay úr felvetésére, hogy adat nem stimmelt, erre most nem tud válaszolni meg kell néznie.
Simon Mihálynak válaszol, hogy senkit nem kérdeztek meg, amióta új önkormányzat van legalább öt ülésen 
foglalkoztak  ezzel.  A  települési  szennyvízkezelési  program  nem  közmeghallgatás  köteles.  Nyilvános  ülésen 
foglalkoztak vele több alkalommal, mindenki tudott róla. Ő az „A” változatot tartotta jobbnak, az akkori testület  
nem fogadta el, és tavaly októberben kiderült, hogy mégiscsak az „A” változat lenne a jobb.

Simon Mihály   Nem ért egyet a polgármester úr állásfoglalásával. Nem érti, hogy a polgármester miért nem az 
„A” változatot támogatja. Salföld a Káli-medencében az első falu, amely nem beszippantja a vízet, hanem leviszik  
Ábrahámhegyre. Befolyik a tisztított szennyvíz a Balatonba, mit szólnak az ábrahámhegyiek ehhez. 

Fábián Gusztáv polgármester   Az „A” változat egy kompromisszumos változat volt,  egy lehetőség volt  ennek a 
megszavazására. De milyen változás történt azóta, az ő álláspontja is változott.   Az egyedi szennyvízkezelést  
most már kormánykörökben is elfogadják, azelőtt nem volt  róla szó. Támogatott egyedi szennyvízkezelés nem 
volt. 
Ábrahámhegy az  „A” változat  szerint három millió  forintot is kért a bekötésért.  Az ő álláspontja azért változott  
meg, mivel  a kormány álláspontja is változott  és már nem támogat kistelepülésen csatornaberuházást, viszont  
támogatja  az egyedit.  Nem az ő  álláspontja  a  döntő,  hanem egy három tagú képviselő-testületé.  Ezek  után  
indultak az egyedi szennyvízkezelőn beruházáson, ez senkire sem volt kötelező, úgy mint a csatorna.  

Simon Mihály   Nem ellensége a saját  pénzének,  de véleménye  szerint  a település fekvése  miatt  az a fajta  
beruházás nem kivitelezhető. Ezzel a megoldással a testület a többség érdekeit nem képviseli, ilyet egy testület 
nem tehet ezt nem fogja annyiban hagyni. 
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Somogyi  Győző   Véleménye  szerint  szerencsésebb  lett  volna  ha  a  társulás  elnök  asszonya  marad  a 
közmeghallgatáson és egyeztetik álláspontjaikat. Káli-medence társaság titkára nem ellensége a beruházásnak. 
Valóban a Kossuth utcai szikkasztás nehezen megoldható, de a tisztított szennyvízet el lehetne vinni külterületre 
is. 
Szembenállás  helyett együtt kellene működnie az önkormányzatnak és a társulásnak. 

Fábián  Gusztáv  polgármester  Technikai  kivitelezésről  véleménye  szerint  ne beszéljenek  az  a  szakemberek 
feladata. 
A társulat megalakulása szabálytalan volt,  melyből negyven tag csak kényszertag. A testület a tavasz folyamán 
felmérést  végzett  és  az  egyedi  szennyvíztisztitó  megoldásra  25-26  fő  jelentkezett.  Az  önkormányzat  teljes 
felelőssége tudatában döntött. 

Simon Mihály  A benyújtott pályázatot átvizsgálta tele van csúsztatásokkal és hazugságokkal. 
Véleménye szerint az „A” változat a megoldás, Ábrahámhegynek fizetendő három millió forint csatlakozási költség 
nem olyan magas összeg, javasolja a testület gondolja át. 

Fábián  Gusztáv  polgármester   A  képviselő-testület  és  Kecskés  Gábor  nevében  is  vissza  utasítja  az 
elhangzottakat, hazugság nem szerepel a pályázatban, esetleges hibákat elismeri. 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester  Az egyedi szennyvíztisztitóban is van több fajta megoldás, Gétyei látogatás 
alkalmával problémákat nem tapasztalt. 

Bartha Ferenc  Az önkormányzatot támogatja, az egyedi szennyvíztisztitó építése gyors és kényelmes megoldás 
lenne, annak további működtetése mindenki saját felelőssége. 

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző   Az  egyedi  szennyvíztisztitó  berendezésre  beadott  pályázat  feltétele  volt  a 
Települési Szennyvízkezelési Program elkészítése. Jelenleg már a 147/2010. számú Kormányrendelet írja elő,  
hogy minden községnek rendelkeznie kell ilyen programmal. Véleménye szerint a testületnek ill.  a társulásnak a  
közös  álláspont  kialakítása  érdekében  tárgyalásokat  kellene  folytatnia.  A  Balatoni  Fejlesztési  Tanácshoz 
benyújtott  pályázat forráshiány miatt  került elutasításra, de Salföld község az ötödik helyen áll  és a következő  
körben van esélye a támogatásra. 

Simon Mihály   Mindenképpen az „A” változatot támogatja, fel fogja azokat jelenteni akik nem rendelkeznek zárt  
szennyvíztárolóval. 

Soltész Attila  címzetes főjegyző      A  szennyvíztároló  létesítésére kiadott  engedély  Tapolca Város Jegyzőjének 
hatásköre tartozik, egy ilyen kis községben a békességre kellene törekedni. 

Bartha F  erenc    Nem tartja célszerűnek azt a megoldást amit Simon Mihály képvisel. 

3. Beszá  moló a helyi adók felhasználásáról.  

Fábián Gusztáv polgármester  Salföld Község Önkormányzat által bevezetett adónemek:
Építményadó
Idegenforgalmi adó
Telekadó
Iparűzési adó

Törvényi szabályozás alapján központosított adók:
Gépjárműadó

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testületének döntése alapján a 2010.évben érvényes adómértékek:
Építményadó 500 Ft/m2/év
Idegenforgalmi adó 150 Ft/fő/éjszaka
Telekadó 20 Ft/m2/év
Iparűzési adó 1,5 %
Gépjárműadó 140-345  Ft/kW/év  (A  gépjárműadóztatás  az  1991.évi  LXXXII.törvény  alapján 

történik.)

Adónemek ismertetése:

1. Építményadó:
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Az építményadó kivetése szempontjából adóköteles az Önkormányzat illetékességi területén lévő lakás és nem 
lakás céljára szolgáló épület épületrész.
A költségvetésben tervezett adó összege 1 700 000 Ft volt.
2010. évben a befizetett adó 1 975 193 Ft volt.

2. Idegenforgalmi adó:
Adókötelezettség terheli azt a magánszemélyt aki nem állandó lakosként az Önkormányzat illetékességi területén 
legalább egy vendégéjszakát eltölt.
A költségvetésben tervezett adó összege 40 000 Ft volt.
A befizetett adó összege 20 550 Ft volt.

3. Telekadó:
Adókötelesek az önkormányzat területén lévő beépítetlen belterületi földrészletek.
Az adó mértéke 20 Ft/m2 évente.
A tervezett összeg 250 000 Ft volt. A számlára 211 220 Ft érkezett.

4. Iparűzési adó:
Az adó mértéke 1,5 %.
A tervezett adó összege: 800 000 Ft volt. A számlára 484 952 Ft érkezett.

5. Gépjárműadó:
A belföldi forgalmi engedéllyel és rendszámmal ellátott gépjárművek után gépjárműadót kell fizetni.
A tervezett adó összege 260 000 Ft volt.
A befolyt adó összege: 433 768 Ft volt.

6. Késedelmi pótlék:
Késedelmi pótlék felszámítására kerül sor, ha az adóalanyok az előírt határidőig nem fizetik meg a kirótt adót. A 
pótlék felszámítása a mindenkori jegybanki alapkamathoz igazodik.
A költségvetésben 20 000 Ft pótlék bevétellel terveztek.
2010. évben az Önkormányzat számlájára 134 529 Ft késedelmi pótlék érkezett.

Összesítés az Önkormányzatnál maradó adóbevételekről :
Terv: Tény:

Építményadó : 1 700 000 Ft 1 975 193 Ft
Idegenforgalmi adó      40 000 Ft      20 550 Ft
Telekadó    250 000 Ft    211 220 Ft
Iparűzési adó    800 000 Ft    484 952 Ft
Gépjárműadó    260 000 Ft    433 768 Ft
Késedelmi pótlék      20 000 Ft    134 529 Ft

Összesen : 3 070 000 Ft 3 260 212 Ft

Az adó felhasználása 2010. évben:

Beruházásokra 2010. év során csatorna beruházásra 125e Ft-ot költött az Önkormányzat.
Kisértékű tárgyieszköz beszerzése során mosógépvásárlás történt  63 e Ft-ért  valamint  a könyvtárba asztal  és 
székvásárlás 44 e Ft-ért.
Közvilágítás üzemeltetésre és karbantartásra 962 e Ft-ot fizetett ki az Önkormányzat.
Szociális segélyekre összességében 549 e Ft került kifizetésre.
A falugondnoki busz üzemeltetéséhez kapcsolódóan bérköltségekre és annak járulékaira 1.608 e Ft valamint az 
üzemeltetéshez  kapcsolódó  dologi  kiadások  (irodai  anyagköltség,  üzemanyag,  anyagbeszerzés,  biztosítási 
díjak…) összesen 570 e Ft volt.
Közcélú  foglalkoztatásra  2.058  e  Ft  kiadás  lett  könyvelve,  amely  magába  foglalja  a  bérköltséget  és  annak  
járulékait.
Iskola fenntartói hozzájárulásra jogcímen 615 e Ft került kifizetésre.
Hatósági igazgatási társulásba a Kővágóörsi Polgármesteri Hivatal részére 1.400 e Ft került kifizetésre valamint a 
körjegyzőség működtetésé miatt 450. e Ft visszafizetési kötelezettsége volt az Önkormányzatnak. 
Az Önkormányzati épületeiben és a község területén rezsi költségére az alábbi felhasználások voltak:

• gázdíj számla 425 e Ft-ot, 
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• villany számla 133 e Ft-ot valamint 
• vízdíj számlára 150 e Ft.

A  kiadások  nagymértékben  meghaladták  az  adó  bevételeket  amelyeket  az  állami  támogatásból  és  hitel  
igénybevételéből fedezett az Önkormányzat.

Simon Mihály   Nemcsak nála vannak fizetővendégek,  hanem Somogyi  Győzőnél is,  ne csak őt ellenőrizze  a 
hatóság. 

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző  Ellenőrzési  terv  készül  a  tartózkodás  után  fizetendő  idegenforgalmi  adó 
ellenőrzésére. A hivatal külön személyt erre a célra nem tud biztosítani, így az ellenőrzéseke szúrópróbaszerűen 
történnek. Az ellenőrzés napközben történik,  így a tényleges éjszakai ott tartózkodás ellenőrizhetetlen. Az adó 
befizetése önbevallás alapján történik,  aki  nem rendelkezik  fizetővendéglátó engedéllyel  az is köteles az adót  
befizetni abban az esetben, ha a személyek nem tartoznak a mentességi körbe.  

Fábián Gusztáv polgármester  Eddig 6.900 Ft adóbefizetés érkezett, melyből 3.000 Ft-ot az önkormányzat fizetett  
be a vendégházban fogadott vendégek után. 

Simon Mihály  Kérdezi, hogy az Intézményfenntartó társulásban az iskolás gyermekek után milyen összeget kell  
fizetni. 

Fábián Gusztáv  polgármester   Badacsonytomajon  Intézményfenntartó  társulás tagja  az önkormányzat  és oda 
fizeti a hozzájárulást. 

Soltész Attila címzetes főjegyző      A közoktatás kötelezően ellátandó önkormányzati feladat. Egy társulásnak tagja 
az önkormányzat, az állami normatíván felüli összeget számlázza a badacsonytomaji önkormányzat. 

Bartha Ferenc   Kérdezi, hogy adóemelésekben nem gondolkodik-e a testület? 

Fábián Gusztáv polgármester  A képviselő-testület őszi tervei között szerepel az adórendeletek felülvizsgálata. 

4. Tájékoztató  a települési környezetvédelemről  

Fábián Gusztáv polgármester   A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995.évi  LIII.törvény 46. §. 
1./bekezdés e./pontja  szerint:  "  A települési  önkormányzat  a környezet  védelme  érdekében elemzi,  értékeli  a 
környezet állapotát  illetékességi  területén,  és arról  szükség szerint,  de legalább évente egyszer tájékoztatja a 
lakosságot.

Salföld Községben az alábbi problémákra kell fokozottan figyelni. 

-A földutak hozzájárulnak a porszennyezéshez.
-A folyékony hulladék ártalmatlanítása nem megoldott.
-A legjelentősebb potenciális szennyező forrást  a községi  kommunális  szennyvizek  elszikkasztása, valamint  a 
szőlőhegy területén a tápanyagpótláshoz és a növényvédelemhez használt vegyszerek jelenthetik.
-  Megfelelő  hulladékgazdálkodás  megvalósításának  feltétele  a  tudatosság,  illetve  a  hulladékkezeléssel, 
környezetvédelemmel és általában a köztisztasággal összefüggő, felelős szemlélet erősítése.
- Szelektív hulladékgyűjtés a községben csak augusztus hónaptól indul és aránya jelenleg alacsony.
- Alacsony a megújuló energia hasznosítás.

A hulladékszállítás rendszerének módosulása, melyet  a Királyszentistváni  lerakó normál  üzemének elindulása 
befolyásol bizonytalan. A lerakó üzemcsarnokainak kijavítása és használatra történő átadásának időpontja nem 
ismert.
Fejlődésként értékelhető, hogy a hulladéklerakó szigeten már elhelyezhetőek a szelektíven gyűjtött üveg műanyag 
és papír hulladékok.
Kérem, Önöket tegyenek a falu környezeti állapotának fenntartásáért, fejlődéséért. 

Simon Mihály  A Nemzeti Park tulajdonát képező  kőtengerben nem történt idén  fűnyírás.

Somogyi Márk képviselő  Véleménye szerint a kaszálás nem megoldás, a legeltetés célravezetőbb. 
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5.     Közérdekű kérdések és javaslatok  

Simon Mihály  Bejelenti a szomszédjában lévő ingatlanon derékig érő gaz van. 

Soltész  Attila  címzetes  főjegyző       Más  kategóriába  tartozik  a  parlagfű   és  másként  kell  eljárni  allergén 
gyomnövény védekezés esetében is. 

Kovács István  A Rákóczi utcában a villamoshálózat fejlesztése ügyében történt-e előrelépés? 

Mátraházi  Zsuzsanna alpolgármester   Az ügyirat  a kővágóörsi  önkormányzatnál  nem volt  fellelhető,  az akkor 
létrejött megállapodást a polgármester nem írta alá, így azok hatályukat vesztették. 

Fábián Gusztáv polgármester  A teljes eljárást újra kellene kezdeni, csak földkábellel oldható meg a villamosítás. 
Ilyen beruházást az önkormányzat a költségvetésében nem tervezett. 

Kovács István   Szomszédja nem rendelkezik használatbavételi  engedéllyel,  semmilyen adót nem fizet,  ő pedig 
sorra kapja a telekadó befizetési felszólításokat. A közművek fejlesztése az önkormányzat feladata. 

Soltész Attila címzetes főjegyző       Használatbavételi  engedély nélkül nem használható az épület, építéshatósági 
ügyekben Tapolca Város Jegyzője az illetékes. 

 
 Fábián Gusztáv polgármester  A közmeghallgatást  11.30  órakor bezárja. 

k.m.f. 

Soltész Attila Fábián Gusztáv 
címzetes főjegyző polgármester 
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